
ACTA DE LA SESSIÓ EXTRAORDINÀRIA DEL PLE DE L'AJUNTAMENT DEL DIA
19 DE NOVEMBRE DE 2014 

Núm.: PLE2014/13
Dia i hora: 19/11/2014 20:00:00
Lloc: Sala Ple

Assistents

Alcalde Senyor JULI FERNÁNDEZ IRUELA
Regidor Senyor XAVIER ROCAS GUTIÉRREZ
Regidora Senyora JUDIT ZARAGOZA LLIRINÓS
Regidor Senyor JOAQUIM VENCELLS SERRA
Regidora Senyora MARGARITA MAURI JUNQUÉ
Regidor Senyor XAVIER RANGEL MARTÍNEZ
Tinent d'Alcalde Senyor ALBERT GÓMEZ CASAS
Regidor Senyor FREDERIC PRATS ESTEVE
Regidora Senyora MARIA TERESA FRIGOLA BORRÀS
Regidor Senyor LLUÍS PUJOL MASCORT
Regidor Senyor JOSEP GABARRÓ GUIRAO
Regidor Senyora SERGI SABRIÀ BENITO
Regidor Senyor XAVIER VILÀ BONMATÍ
Regidor Senyor MÀRIUS LLEDÓ SALVADOR
Regidora Senyora CARME FARRARONS TURRÓ
Regidor Senyor GUILLEM GENOVER RIBAS
Regidora Senyora ANA RECIO LÓPEZ
Regidor  RICARDO MENOR PEIRÓ
Regidora Senyora LAURA GALIANA GARCIA
Regidor Senyor XAVIER RODRIGO LÓPEZ
Regidor Senyor EDUARD GUERRA CASTILLO
Interventor acctal. Senyor GUSTAU TAPIAS SOLÀ
Secretari Senyor MARIÀ VILARNAU MASSA

A  la  Sala  de  Plens  de  la  Casa  Consistorial  es  reuneix  el  Ple  per  fer  sessió
Extraordinària en primera convocatòria, el dia i l'hora que s'indiquen a l'encapçalament,
amb el següent:

Ordre del dia

1.- PRESSUPOST GENERAL AJUNTAMENT DE PALAFRUGELL EXERCICI 2015.
Aprovació inicial

Desenvolupament de la sessió

Una vegada comprovat pel secretari l’existència del “quòrum” que cal perquè pugui ser
iniciada la sessió, consistent en la majoria dels membres de dret que en formen part,
es passa a tractar els assumptes inclosos en l’ordre del dia. 
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1.- PRESSUPOST GENERAL AJUNTAMENT DE PALAFRUGELL EXERCICI 2015.
Aprovació inicial

Relació de fets:

Vist l’expedient de tramitació de pressupostos, corresponents a l’exercici de 2015.

Vist el que disposen els articles 162 i següents del Reial Decret Legislatiu 2/2004, de 5
de  març,  pel  qual  s'aprova  el  Text  Refòs  de  la  Llei  Reguladora  de  les  Hisendes
Locals .

Vist l’informe emès per l’Interventor de Fons, de data 11 de novembre de 2015.

Vistes les propostes  de pressupost  de l’Institut  municipal  d’Esports,  de l’Institut  de
Comunicació, del Patronat del Museu del Suro i de l’Institut  de Promoció Econòmica.

Aquesta Alcaldia-Presidència proposa al Ple de la Corporació l’adopció dels següents
acords 

Es proposa al Ple l’adopció de l’acord següent:

Primer.-  APROVAR inicialment el Pressupost General d’aquest Ajuntament, exercici
de 2014, que resumit per capítols, es detalla:

a) Pressupost de l’Ajuntament

Ingressos
Capítol 1 Impostos directes 14.436.560,00 €
Capítol 2 Impostos indirectes 460.060,00 €
Capítol 3 Taxes i altres ingressos 9.526.692,00 €
Capítol 4 Transferències corrents 5.369.820,00 €
Capítol 5 Ingressos patrimonials 267.059,00 €
Capítol 6 Alienació d'inversions reals 794.453,00 €
Capítol 7 Transferències de capital 1.157.166,00 €
Capítol 8 Actius financers 40.000,00 €
Capítol 9 Passius financers 1.650.235,00 €
Total 33.702.045,00 €

Despeses
Capítol 1Despesa de personal 10.636.466,00 €
Capítol 2 Béns corrents i serveis 14.718.634,00 €
Capítol 3 Despeses financeres 259.030,00 €
Capítol 4 Transferències corrents 2.398.223,00 €
Capítol 6 Inversions reals 3.246.123,00 €
Capítol 7 Transferències de capital 753.334,00 €
Capítol 8 Actius financers 40.000,00 €

PLE2014/13 de 19 de novembre de 2014 2



Capítol 9 Passius financers 1.650.235,00 €
Total 33.702.045,00 €

b) Pressupost de l’Institut Municipal d’Esports

Ingressos
Capítol 1 Impostos directes 0,00 €
Capítol 2 Impostos indirectes 0,00 €
Capítol 3 Taxes i altres ingressos 790.175,00 €
Capítol 4 Transferències corrents 53.300,00 €
Capítol 5 Ingressos patrimonials 2.485,00 €
Capítol 6 Alienació d'inversions reals 0,00 €
Capítol 7 Transferències de capital 0,00 €
Capítol 8 Actius financers 0,00 €
Capítol 9 Passius financers 0,00 €
Total 845.960,00 €

Despeses
Capítol 1Despesa de personal 18.500,00 €
Capítol 2 Béns corrents i serveis 757.425,00 €
Capítol 3 Despeses financeres 1.500,00 €
Capítol 4 Transferències corrents 56.535,00 €
Capítol 6 Inversions reals 12.000,00 €
Capítol 7 Transferències de capital 0,00 €
Capítol 8 Actius financers 0,00 €
Capítol 9 Passius financers 0,00 €
Total 845.960,00 €

c) Pressupost del Institut municipal de Comunicació

Ingressos
Capítol 1 Impostos directes 0,00 €
Capítol 2 Impostos indirectes 0,00 €
Capítol 3 Taxes i altres ingressos 38.560,00 €
Capítol 4 Transferències corrents 60.054,00 €
Capítol 5 Ingressos patrimonials 60,00 €
Capítol 6 Alienació d'inversions reals 0,00 €
Capítol 7 Transferències de capital 0,00 €
Capítol 8 Actius financers 0,00 €
Capítol 9 Passius financers 0,00 €
Total 98.674,00 €
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Despeses
Capítol 1Despesa de personal 0,00
Capítol 2 Béns corrents i serveis 96.600,00
Capítol 3 Despeses financeres 0,00 €
Capítol 4 Transferències corrents 0,00 €
Capítol 6 Inversions reals 2.074,00 €
Capítol 7 Transferències de capital 0,00 €
Capítol 8 Actius financers 0,00 €
Capítol 9 Passius financers 0,00 €
Total 98.674,00 €

d) Pressupost del Patronat del Museu

Ingressos
Capítol 1 Impostos directes 0,00 €
Capítol 2 Impostos indirectes 0,00 €
Capítol 3 Taxes i altres ingressos 40.230,00 €
Capítol 4 Transferències corrents 137.814,00 €
Capítol 5 Ingressos patrimonials 0,00 €
Capítol 6 Alienació d'inversions reals 0,00 €
Capítol 7 Transferències de capital 0,00 €
Capítol 8 Actius financers 0,00 €
Capítol 9 Passius financers 0,00 €
Total 178.044,00 €

Despeses
Capítol 1Despesa de personal 0,00 €
Capítol 2 Béns corrents i serveis 169.729,00 €
Capítol 3 Despeses financeres 0,00 €
Capítol 4 Transferències corrents 1.915,00 €
Capítol 6 Inversions reals 6.400,00 €
Capítol 7 Transferències de capital 0,00 €
Capítol 8 Actius financers 0,00 €
Capítol 9 Passius financers 0,00 €
Total 178.044,00 €

e) Pressupost del Institut de Promoció Econòmica de Palafrugell

Ingressos
Capítol 1 Impostos directes 0,00 €
Capítol 2 Impostos indirectes 0,00 €
Capítol 3 Taxes i altres ingressos 70.800,00 €
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Capítol 4 Transferències corrents 296.315,00 €
Capítol 5 Ingressos patrimonials 0,00 €
Capítol 6 Alienació d'inversions reals 0,00 €
Capítol 7 Transferències de capital 0,00 €
Capítol 8 Actius financers 0,00 €
Capítol 9 Passius financers 0,00 €
Total 367.115,00 €

Despeses
Capítol 1Despesa de personal 0,00 €
Capítol 2 Béns corrents i serveis 351.515,00 €
Capítol 3 Despeses financeres 0,00 €
Capítol 4 Transferències corrents 15.600,00 €
Capítol 6 Inversions reals 0,00 €
Capítol 7 Transferències de capital 0,00 €
Capítol 8 Actius financers 0,00 €
Capítol 9 Passius financers 0,00 €
Total 367.115,00 €

Quedant l'Estat de consolidació del pressupost de la pròpia entitat amb el de tots els
pressupostos dels Patronats xifrat  en 34.766.970,00 euros d'acord amb el  següent
detall: 

Ingressos
Capítol 1 Impostos directes 14.436.560,00
Capítol 2 Impostos indirectes 460.060,00
Capítol 3 Taxes i altres ingressos 10.466.457,00
Capítol 4 Transferències corrents 5.492.435,00
Capítol 5 Ingressos patrimonials 269.604,00
Capítol 6 Alienació d'inversions reals 794.453,00
Capítol 7 Transferències de capital 1.157.166,00
Capítol 8 Actius financers 40.000,00
Capítol 9 Passius financers 1.650.235,00
 34.766.970,00

Despeses
Capítol 1Despesa de personal 10.654.966,00
Capítol 2 Béns corrents i serveis 16.093.903,00
Capítol 3 Despeses financeres 260.530,00
Capítol 4 Transferències corrents 2.047.405,00
Capítol 6 Inversions reals 3.266.597,00
Capítol 7 Transferències de capital 753.334,00
Capítol 8 Actius financers 40.000,00
Capítol 9 Passius financers 1.650.235,00
 34.766.970,00
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Segon.- APROVAR les bases d’execució del pressupost d’acord amb el redactat que
s’adjunta a la present proposta.

Tercer.-  APROVAR  les bases generals reguladores de la concessió i justificació de
les subvencions municipals per l’any 2015.

Quart.- EXPOSAR-LO al públic, juntament amb els seus antecedents i justificants, per
un termini de quinze dies hàbils, mitjançant inserció del corresponent anunci al Butlletí
Oficial de la Província.

Cinquè.- APROVAR inicialment la plantilla municipal i exposar-la al públic pel termini
de quinze dies hàbil mitjançant inserció en el Butlletí Oficial de la Província, i aprovar la
relació de llocs de treball i l’organigrama per l’any 2014.

Sisè.-CONSIDERAR definitivament aprovat el pressupost i la plantilla municipal , en el
supòsit de que no es presenti cap reclamació durant el termini d’exposició al públic.

Setè.- REMETRE còpia del pressupost, de la plantilla i de la relació de llocs de treball ,
definitivament aprovat, a l’Administració de l’Estat i al Departament de Governació de
la Generalitat de Catalunya. 

Esmenes:
No s'han presentat esmenes.

Intervencions:

Intervé el senyor Alcalde manifestant que el pressupost que presentem és el darrer de
l’actual mandat polític derivat  de les darreres eleccions locals del mes de maig de
2011, i els objectius del mateix coincideixen amb els que han inspirat els pressupostos
dels  anys  2012,  2013  i  2014  que  son  bàsicament  garantir  i  enfortir  els  serveis
municipals , especialment aquells que van destinats a les persones en situació més
vulnerable,  i  per  altra  banda  no  incrementar  la  pressió  fiscal  dels  ciutadans  i  les
empreses que seria contraproduent en un moment de crisi econòmica.
Podem dir que aquests objectius han estat assolits per l’actual equip de govern  i per
aconseguir-ho ha estat indispensable tenir clar quines eren les àrees d’actuació que es
volien prioritzar, com serveis socials, activitat econòmica i educació, i disposar d’una
situació econòmica a la hisenda municipal d’estabilitat  pressupostària i  sostenibilitat
financera amb un baix endeutament i  complint  els terminis legals de pagament als
proveïdors.
La situació econòmica a nivell  macroeconòmic, en general , ha tingut una lleu millora,
hi ha un cert creixement del PIB, el mercat financer s’ha tornat a activar, en situació de
solvència,  el tipus d’interès i la inflació han baixat a cotes pròximes a zero, inclús amb
perill de deflació, i s’ha frenat el dèficit públic. Però aquesta millora macroeconòmica
no es transmet a les famílies i l’elevada taxa d’atur i de deute públic i privat poden
posar en perill  la recuperació necessària per activar un creixement sostenible, que
torni la confiança i permeti sortir de la crisi econòmica. En aquest context, i tal com ja
s’ha dit  en altres ocasions,  els pressupostos dels ajuntaments no estan dotats per
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modificar el cicle econòmic però sí que permeten millorar les condicions en la que els
ciutadans  s’enfronten  les dificultats  econòmiques que  comporta  aquesta  crisi,  i  és
aquesta millora de les condicions dels ciutadans el que persegueix el pressupost 2015
que ara presentem.
Aquest pressupost, en quant a les grans magnituds , no varia del presentat al 2014 i a
nivell  de l’Ajuntament presenta un import global pràcticament idèntic al de l’exercici
2014 ,  amb un  lleugera  reducció  de,  0.22%.  Les seves  principals  característiques
respecte les despeses són: Respecte el capítol 1, despeses de personal,  s’ha previst
la congelació dels efectius indefinits així com de les retribucions del personal de la
corporació i també la no dotació de l’aportació al pla de pensions dels treballadors, en
compliment de l’obligació prevista a la Llei de Pressupostos Generals de l’Estat. No
obstant  s’ha  considerat  oportú  preveure  una  places  de  caràcter  interí  per  tal  de
recolzar  serveis  que  es  consideren  essencials  com  és  la  contractació  pública  i
l’eficiència energètica de l’Ajuntament.  També s’ha pressupostat una plaça nova de
directora  de  la  biblioteca  per  tal  de  transferir  aquesta  plaça  de  la  Diputació  a
l’Ajuntament  .En  conjunt  el  capítol  1  es  redueix  respecte  l’exercici  anterior  si  bé
aquesta  reducció  es  deu al  canvi  de  criteri  comptable  de  les  indemnitzacions  per
assistència dels regidors que passen a capítol 2 , sense previsió d’augment del seu
import  ,  i  per  la  finalització  en  data  30  de  juny  de  2015 de  l’aportació  addicional
compensatòria del cost d’integració dels funcionaris locals de l’antiga MUMPAL en el
sistema general de la Seguretat Social.
Del capítol 2, compra de béns i serveis,  cal remarcar l’augment en les previsions del
servei  municipal  d’aigua,  degut  bàsicament  a  l’augment  del  cost  de  l’aigua,  del
contracte de manteniment de jardineria i també del cost de tractament dels residus
municipals en les plantes de tractament. En aquest mateix capítol també es produeix
una  disminució  del  cost  del  contracte  de  manteniment  de  vies  públiques  fruit  de
l’adjudicació formalitzada en aquest darrer trimestre.
Pel que fa al capítol 4, transferències corrents cal destacar en primer lloc que s’ha fet
un esforç per  presentar les partides de manera nominal i més desagregada possible
per tal de donar compliment als paràmetres de transparència en la gestió financera
local.  A  nivell  quantitatiu  cal  destacar  la  reducció  d’aportació  a  l’Institut  Municipal
d’Esports ja que es considera que s’ha reconduït ,gràcies a les actuacions executades
per reduir  la despesa energètica, el dèficit que es va detectar amb la liquidació de
l’exercici 2012. Per altra banda s’incrementa l’aportació al Museu del Suro atès que
està previst que un dels treballadors municipals destinats al Museu es destini a un altra
àrea i els seus serveis siguin substituïts mitjançant una contractació externa. Altres
novetats són la consignació de l’aportació a l’escola dels Àngels i el canvi d’assignació
orgànica de les subvencions a l’Associació la Xarxa i al Grup de Festes Primavera.
En relació a les inversions, considerem que el pressupost que presentem es podrà
executar durant el 2015 i cal destacar les següents previsions: Obra millora urbana
carrer Carrilet, aquesta actuació s’ha pressupostat entre 2014 i  2015,   i  ara ja s’ha
adjudicat la redacció del projecte d’obres, amb el que considerem que es podran licitar
les obres en l’exercici 2015.
Subvencions rehabilitació edificis Pla de Barris,  respecte les actuacions del  Pla de
Barris durant el 2014 s’ha pagat una part molt important del deute que la Generalitat
tenia amb l’Ajuntament i per altra banda s’ha presentat un nou programa financer que
allarga el termini  per tal que la seva execució sigui viable financerament.
Inversió  suberografia  Museu  del  Suro,  es  pressuposten  en  el  2015  els  recursos
necessaris per tal d’arribar amb les previsions dels exercicis anteriors  a una inversió
en total  pel  projecte museogràfic  d’1.000.000 d’euros,  donant  compliment  així  a  la
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subvenció FEDER del 50% del cost prevista .
Projectes vinculats al PUOSC : Projecte per a la construcció d'un tram de vorera al
carrer Chopitea de Calella,  memòria valorada per a l'arranjament del camí peaonal
d'accés  a  la  cala  d'Aigua Xelida  a  Tamariu,   memòria  valorada per  a  millores  de
jardineria,  de  l’entorn  de  la  capella  i  de  la  part  laica  del  Cementiri  Municipal  de
Palafrugell, memòria valorada per a la construcció d’un aparcament de superfície al
carrer Santa Marta de Llafranc, previsió expropiació terrenys anella circumval·lació 
100.000 euros per tal de poder tenir la disposició dels terrenys
Si l’anàlisi de la despesa l’efectuem des del punt de vista de les àrees que gestionen la
despesa es comprova que les àrees que presenten increment de despesa respecte
l’exercici anterior són Biblioteca, Serveis Socials, Joventut , Pla de Barris , Museu i
Educació. 
Respecte als ingressos cal destacar el criteri de prudència i rigor en la seva previsió.
Aquest rigor resulta indispensable en aquest moment degut a la sentència del Tribunal
Suprem que ha declarat nul el POUM de Palafrugell i que pot tenir efectes  en l’Impost
sobre Béns Immobles de determinats sectors urbanístics. Amb els mateixos criteris
també s’han consignat les previsions d’aportacions per part d’altres administracions
supramunicipals.. 
En relació als Organismes Autònoms de l’Ajuntament cal destacar :
Institut Municipal d’Esports. Desprès de les incidències detectades al tancament de
l’exercici 2012 creiem que les actuacions endegades han obtingut els seus objectius i
es preveu pel 2015 que es pugui donar suport a l’activitat esportiva de Palafrugell i
iniciar nous serveis i activitats en un escenari econòmic sanejat.
Institut  de  Promoció  Econòmica.  Malgrat  la  reducció  considerable  de  subvencions
d’altres  administracions  es  preveu  potenciar  les  línies  d’actuació  de  l’Institut
especialment de cara al 2015 en l’activitat de dinamització comercial.
Patronat del Museu.  Estem davant del pressupost que , una vegada finalitzada tota
l’activitat inversora del nou Museu, ha de servir per donar la necessària empenta a
l’activitat  museística  i  de  conservació  del  nostre  patrimoni  surer.  A  tal  efecte  s’ha
previst la implantació de noves taxes per tal de donar resposta a aquests nous reptes.
Institut de Mitjans de comunicació pública.  En els darrers anys s’ha donat un gran
impuls d’activitat en aquest patronat assumint activitats com l’edició de Can Bech o
dels Quaderns de Palafrugell  i que es preveu que en el 2015 sigui reforçat amb noves
activitats i una remodelació de les seves instal·lacions.
En conclusió el present pressupost pretén malgrat la reducció d’ingressos aconseguir
la màxima satisfacció de les necessitats dels ciutadans de Palafrugell amb criteris de
transparència, rigor , eficiència i eficàcia en la gestió dels recursos públics locals.

- senyor Guerra: Aquest són uns pressupostos continuistes, exactament igual que ho
ha sigut la seva política durant els últims tres anys i mig, poc a poc, poca iniciativa, i
sense gaire bons resultats. Nosaltres no li podrem donar suport, aquest any, a aquests
pressupostos. Hi ha tantes partides que són injustificables, que per minses no criden
l’atenció per si soles, però que només fent el detallet de sumar dóna una quantitat
bastant esperpèntica en relació al que es fa. Li posaré només un exemple, que és en
l’àmbit de sanitat, crec recordat que fa deu plens, jo vaig fer una intervenció sobre un
tema  de  salut  i  vostè  em  va  contestar  que  en  el  tema  de  sanitat  no  tenim
competències,  aleshores,  m’agradaria  que  algú  expliqués  el  perquè  d’aquestes
despeses que hi ha reflectides aquí. Independentment d’això, encara estic esperant la
resposta sobre el tema de la despesa que aquest Ajuntament va haver de fer amb les
indemnitzacions del Mercat del Peix. Evidentment que no estan reflectides en aquest
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pressupost que vostès presenten ara perquè aquest any següent no toquen, perquè ja
s’han pagat, llavors jo li pregunto, perquè encara no m’ha contestat, després de tres o
quatre intents, quins mecanismes s’han posat en marxa per intentar recuperar aquests
diners. Ja sé que el senyor Sabrià, que em mira, em dirà que ja està votat i que ja està
pagat, molt bé, però era qüestió del seu mandat. 
 
-  senyora  Galiana:  Nosaltres  també  pensem que  es  tracta  d’uns  pressupostos  de
continuïtat i tenim la sensació que en aquest darrer any de mandat, tenint en compte
que aviat hi haurà eleccions municipals, trobem a faltar força iniciativa política, veiem
que aquests pressupostos s’han fet sense pensar massa en els problemes actuals, en
els problemes de la gent de carrer i sense pensar en tenir una posició política més
activa. Senzillament el que veiem és que tenim un romanent de tresoreria important,
els deures amb els temes de què no es creuin les línies entre el que es gasta i el que
s’ingressa, aquí s’han fet els deures, però pensem que això és més mèrit dels tècnics
que no pas d’una acció política, i pensem que els diners que recapta l’ajuntament i que
molts d’ells són fruit, directe o indirectament, de tributs i impostos i que la població està
fent, en aquest aspecte, un esforç, tenint en compte els moments en què vivim, no
trobem que hi  hagi  una resposta,  que en aquests  pressupostos es prevegi,  activa
políticament  de  prendre  mesures  relatives,  sobretot,  a  reactivar  l’economia  del
municipi.  Nosaltres  trobem  a  faltar  inversions  destinades  al  comerç,  inversions
pensades sobretot en fer una obra que pugui millorar la imatge de les platges, sí que
és cert  que es fa alguna inversió però és més de manteniment,  de poca entitat,  i
pensem que una vegada més, les platges són les grans abandonades i hem de tenir
en compte que és el motor econòmic de Palafrugell.  Es parlava que s’arreglaria el
Passeig de Llafranc, no s’ha fet, ja anteriorment s’havia parlat que s’arreglaria i en
l’anterior debat de pressupostos aquest tema també va sortir, i no veiem cap tipus
d’iniciativa.
El Ple del pressupost de l’any passat, nosaltres ens varem abstenir i es va prendre un
compromís de començar a treballar i  començar a invertir  en una iniciativa de viver
d’empreses, de l’Escola d’Hostaleria, i aquest va ser un dels condicionants perquè el
nostre grup dones el suport als pressupostos. Ha passat un any i de tot això res de
res, no s’ha fet absolutament res.  Nosaltres pensem que no hi  ha voluntat política
valenta  de  voler  fer  actuacions  per  reactivar  d’una  manera  important  la  situació
econòmica de Palafrugell. Veiem que sí, que hi ha un manteniment, que s’arreglen
carrers, que es van fent cosetes, que es fan arranjaments, però no veiem una decisió
política de dir, a Palafrugell on anem, que necessita, què el que necessitem per poder
ajudar  a  les  persones  emprenedores  de  Palafrugell  i  anem  a  fer  inversions  que
recolzin i ajudin a aquest desenvolupament. Els compromisos que es varem prendre,
veiem que no s’ha fet  absolutament  res i  per  tant,  nosaltres  pensem que aquests
pressupostos són pobrets d’esperit, si em permet l’expressió, i no compartim aquesta
posició una mica de retenció i de continuïtat que tenen vostès i els hi avancem que
nosaltres no els hi donarem el suport.
 
-  senyor  Genover:  Formalment  el  pressupost  municipal  és  l’instrument  per  donar
resposta a les necessitats de Palafrugell fent la distribució dels recursos econòmics de
tots nosaltres. El pressupost ha de ser equilibrat, com a qualsevol llar familiar, limitat
en la despesa, no es pot gastar més del que hi ha d’ingressos, i els ingressos han de
ser igual  que les despeses. Aquesta és la part  tècnica, molt  ben feta pels serveis
tècnics i en concret pel senyor Interventor.
D’entrada,  ens  agradaria  remarcar  que  aquests  pressupostos  responen  més  a
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necessitats  que  no  a  voluntats.  En  aquest  sentit  creiem  que  constitueixen  un
document  més  tècnic  que  polític.  És  habitual  també  fer  els  pressupostos  per
comparació  o  relació  als  també  inicials  dels  anys  anteriors,  però  a  nosaltres  ens
agrada comparar aquests pressupostos amb l’últim pressupost tancar, que és el del
2013, perquè creiem que traiem els números més reals. 
El tema de despeses veiem que el pressupost tancat de 2013 presenta unes despeses
en el capítol I, de 10.896.000 euros mentre que el 2015 en pressuposten 10.636.000
euros, la diferència, inferior, és de 260.000 euros, tal com vostè ha dit és perquè els
plans de pensions dels treballadors ja no s’aporten, han canviat les indemnitzacions
dels regidors. 
En el  capítol  IV,  les  transferències corrents,  observem que hi  ha una reducció de
268.344 euros respecte al tancament del 2013. Aquí es comptabilitzen les subvencions
a favor de diverses entitats, les quals formalment se solen mantenir o incrementar,
agrairíem una petita explicació d’aquests subvencions.
Si anem als ingressos, també observem algunes importants diferències en el capítol I,
els impostos directes als quals s’hi sumen principalment l’IBI, els vehicles i les plus
vàlues.  L’any  2013  es  va  tancar  amb  15.386.668  euros  i  pel  2015  pressupostem
14.436.500 euros, és a dir, es preveuen uns ingressos inferiors, per import de 950.000
euros. Pel que fa a l’IBI i als vehicles, els ingressos responen a dades concretes, és a
dir, no hi ha res a dir, per tant, es pot afinar el que es recaptarà. Ara bé, amb els drets
a cobrament, és a dir el que correspondria al deute a cobrament, és diferent al que es
recapta, aquí hi ha unes diferències. A això ens hi referirem més tard. Ara anem a les
plus vàlues, l’any 2013 la previsió de cobraments també es va veure superada amb un
import de 430.000 euros i el recaptat va ser gairebé exactament el pressupostat.
Reprenem el que deia fa uns instants dels ingressos. Observem que en el tancament
de 2013, suposem que aquest any serà semblant,  el  cobrament efectiu d’impostos
directes  es  va  tancar  a  1.658.000  euros  per  sota  de  la  recollida  d’escombraries,
193.000  euros  i  l’aigua  100.000 euros,  això  fa  un  total  d’1.952.000 euros  que  no
sabem  qualificar de morositat. Remarquem que el que s’hauria d’haver recaptat ha
estat inferior al realment cobrat, per tant, aquests dos milions d’euros és una mica de
handicap per la tresoreria malgrat que amb alguna conversa del senyor Interventor, ell
considera que està bé. Però aquí nosaltres voldríem distingir entre una morositat real o
aquesta  morositat  que  ve  de  la  pobresa  energètica,  no  sé  si  seria  millor  poder
recaptar el que es deu i dotar d’una partida per establir ajuts, subvencions o el que
creiem  oportú  per  ajudar  als  més  desafavorits,  llavors  sabríem  quines  són  les
necessitats reals, sense que puguin quedar encobertes entre impagaments, que això
és una mica dubtós per nosaltres.
Els  pressupostos  responen  a  més  necessitats  que  voluntats,  els  capítol  I,  II  i  IV,
despesa  corrent,  el  personal,  compra  de  béns  i  serveis,  podríem  qualificar  de
despeses  generals  i  transferències  corrents,  representen  un  80%,  i  el  pressupost
d’inversions aproximadament és un 13%, aquí és on hi ha la part més política, en el
sentit que vostès poden decidir quin carrer s’arregla, destinar més inversions, voldríem
remarcar  que  el  destí  dels  diners  respongués  a  la  política  o  a  la  necessitat.
Malauradament  a  vegades  les  inversions  es  barregen  amb  necessitats,  política,
electoralisme, a vegades pot passar això.
També ens voldríem referir al pas del capítol I per àrees. Ens hem de remetre per fer-
ho amb exactitud, al darrer pressupost tancar, el 2013 i pensem que el 2015 pot ser
semblant.  Nosaltres  hem fet  un  estudi  i  veiem que la  partida  més  gran  se  l’endu
Seguretat Ciutadana amb un 28,98%, el segon els Serveis generals amb un 11,75%,
Hisenda i patrimoni amb un 8,76%, després ve Esports amb un 8,92%, Urbanisme
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amb un 8,66%, Benestar Social amb un 8,39%. Aquests són els que passen més del
6% del  pressupost,  aquí  notem que urbanisme,  tal  com està el  tema urbanístic  té
menys pressupost, molt poc, que Benestar Social. Tot això ho lligo amb el que havia
dit abans. Aportem aquestes dades perquè quedin a sobre la taula.
També ens volem referir als costos totals i finals de cada àrea. A nosaltres sempre
pressupostos tancats, i entre l’any 2007 i el 2013, òbviament hem vist que l’Àrea de
Benestar  Social,  per  raons òbvies,  és la  que ha crescut  més,  ens sembla bé,  per
nosaltres hauria de créixer més. La resta d’àrees no arriben a un increment del 3%,
però tenim l’IPEP que creix un 5,90%. Anotem que l’any 2003, abans d’existir l’IPEP, el
comerç i turisme tenien un pressupost de 580.000 euros. El cost final l’any 2013 és de
975.741 per l’IPEP. Es tracta d’una àrea totalment necessària pel desenvolupament
local, al nostre parer, ara bé, la pregunta que ens fem amb la proporció del cost que té,
obtenim  els  resultats  que  ens  podríem  esperar?.  Nosaltres  creiem  que  s’haurien
d’haver fet més accions que tinguessin un objectiu, donant més oportunitats a joves, a
persones  amb  una  edat  que  no  és  atur  però  pre-jubilats,  i  fer  polítiques  actives
d’ocupació.
El  pressupost  inicial  és,  com  havíem  dit,  una  declaració  de  propòsits  segons
necessitats, és per això si ens referim tant sovint a pressupostos tancats, però és la
realitat, en aquest sentit hem de remarcar que la bona tendència entre els principals
capítols  d’ingressos  i  despeses  del  pressupost  ordinari  es  trencà  l’any  2012,  s’ha
agreujat el 2013 i ens temem que continuarà el 2014. aquestes tendències no hi ha
importants variacions o objectius que permetin que puguin canviar, és molt difícil que
canviïn.  La part  d’ingressos  sumant  els  capítols  I,  II,  III,  IV  i  V,  i  les  depeses els
capítols I, II, III i IV, la diferència total de l’any 2011 era de 5.183.000 euros, el 2012
baixa fins a 4,2, i el 2013 fins a 3,4. És a dir, el marge d’estalvi pressupostari o com es
vulgui dir, ha caigut en dos anys 1.700.000 euros. Seguirem atents a aquesta evolució,
sabem que la tresoreria està bé, però és una variable que hem de tenir en compte de
cares al 2015. A destacar que el marge esmentat va anar d’increment entre el 2008 i el
2011 amb la bonança passat de 3.600.000 als 5.100.000 esmentats. 
Finalment, si ens referim al pressupost d’inversions, s’han anat reduint, des de la xifra
màxima el 2009, de 10.000.000 milions, dins el 3,6 el 2012, el 4,5 el 2013 i pel proper
2015 en pressuposten 3,9, dels quals 1,6 és endeutament, absolutament raonable i
397.000 euros amb estalvi pressupostari. Davant la perspectiva de crisi sostinguda en
què ens  movem,  creiem que caldria  buscar  la  manera  tècnica  i  política  de  poder
conservar  bona part  d’aquest  estalvi  per  previsibles  necessitats.  Hem vist  que  els
marges s’estan reduint i el recorregut de reducció és limitat, recordem que, a més a
més, no es cobra tot el que s’hauria de cobrar. 
Nosaltres, amb tot l’exposat, pel fet que veiem que no hi ha una voluntat política en
aquest pressupost, no ens agrada el fet que siguin tant tècnics i no amb una direcció
política,  que  no  respongin  a  decisions  més  concretes,  no  ens  agrada  aquest  pla
d’inversions, creiem que no té intencionalitat concreta, no pensa en el futur. També
trobem a faltar més pressupost a Serveis Socials, encara que sigui el més gran, a
educació tant important en els moments actuals que estem vivint. Per tant, el nostre
grup no li donarà suport.
 
- senyor Lledó: Com havíem comentat abans, nosaltres farem una presentació coral.
Vostè ha acabat la seva intervenció i suposo que ja ho ha fet sabent que nosaltres
començaríem per on vostè ha acabat, que és la poca il.lusió, el fet que s’ha treballat
poc. Bé, doncs nosaltres repetirem una mica l’argument que ja li hem anat comentant
en els últims tres anys perquè nosaltres ja ho hem dit, per activa i per passiva, en els
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altres  anys  anteriors,  que  no  hi  vèiem  una  voluntat  política  en  tots  aquests
pressupostos,  vostè  mateix  diu  que  són  uns  pressupostos  de  continuïtat,  portem
quatre anys i aquest és l’últim any que vostès tindran aquesta responsabilitat, després
vindrà un altre equip de govern que haurà de gestionar.
Nosaltres el que sí volíem destacar, i això també ho fem igual com varem comentar
amb les ordenances, és que podem reconèixer que és un pressupost equilibrat i de
contenció, i això, més que a la gestió de l’equip de govern ho atribuïm a la bona feina
d’Intervenció, jo crec que aquí sempre s’ha destacat el paper que ha fet Intervenció, sí
que és veritat que sempre el senyor interventor aguant els diners i a vegades jo crec
que s’hauria de fer una mica d’esforç per poder-li estirar, i aquest esforç que els hi
comento és el que crec que haurien d’haver fet els regidors de les àrees, perquè si una
cosa  varem  comentar  a  les  ordenances  i  una  cosa  tornem  a  comentar  amb  els
pressupostos és que de veritat jo no hi sé veure el treball dels regidors, jo no li sé
veure, no sé veure als regidors amb què treballen les seves àrees, quines són les
seves voluntats, no veig una àrea que sigui  que vol tirar del carro i vol fer la seva
pròpia política, i això al final acaba en la figura del senyor alcalde, per tant, nosaltres el
que  volem dir  és  que transversalment  no  hi  ha  una línia  de  treball  que  doni  una
empenta política a aquests pressupostos.
Una altra cosa que ens ha estranyat, senyor alcalde, és que no ens hagi comentat res
dels pressupostos participatius, aquí hauríem de fer autocrítica, perquè vàrem quedar
amb una cosa a la comissió, que era que ens passarien un informe de com havia anat
la  participació  i  no  hi  ha  sigut,  per  tant,  nosaltres  no  podem  valorar  aquesta
participació, que segurament vostè podria fer una mena de síntesi de com ha anat,
però si no ens han fet arribar aquesta informació i nosaltres tampoc tenim cap ímput,
és que tampoc ha tingut una incidència especial en aquests pressupostos. 
Parlant ja més al detall de les partides, nosaltres els hi volíem fer quatre pinzellades,
no volem anar a fer una explicació global sinó que volem anar a coses molt concretes.
Nosaltres els hi volíem fer esment, per exemple, que en el seu pressupost si sumen,
es gasten o tenen previst 115.000 euros en telèfon per l’any que ve, jo entenc que
caldria fer un pla de millora i control perquè si una cosa han baixat en aquests últims
anys,  sempre han sigut  les telecomunicacions,  per tant,  entenc que aquí  hi  ha un
marge de maniobra. Ja sé que en un pressupost de 35 milions, és una partida molt
minsa però jo crec que és una partida que es pot millorar, i no només el telèfon sinó
que els hi volíem posar molt èmfasi en que crec que haurien de deixar preparat i fet un
Pla  de  millora  de  tot  el  que  és  la  informàtica  i  les  telecomunicacions  d’aquest
ajuntament, que crec que s’han deixat una mica de banda i que sumades partides per
partides, de les diferents àrees, poden arribar a ser imports rellevants.
Una altra de les coses que també els hi volíem comentar, és que aquest és el primer
any, crec que és una mica la qüestió que va voler destacar el senyor interventor, que
surten desglossades les subvencions a les entitats, jo crec que aquí, proposo fer una
reflexió,  perquè  abans  estava  tot  englobat  en  molt  poques  partides  i  no  es  veia
realment  la  magnitud,  i  ara,  quan  analitzes,  hi  ha  un  munt  d’entitats  que  tenen
subvenció, per tant, jo crec que això també ens ha de fer plantejar si aquesta és la
política o si hem de fer una reflexió tots plegats de veure com hem de gestionar les
subvencions.
Una cosa que ens ha cridat l’atenció és que baixen les despeses en català, li volíem
preguntar el perquè, i hi ha una partida, que segurament tindrà una explicació, que són
les ajudes a menjador i materials escolars, de l’Àrea de Serveis Socials, que no té
consignació pressupostària, té només 30 euros.
Pel  que fa  a les  inversions,  també li  volíem dir  que vostè  ha  fet  una  enumeració
PLE2014/13 de 19 de novembre de 2014 12



d’aquestes  inversions  però  no  ens  ha  detallat  quin  és  l’objectiu  ni  si  al  final  això
repercuteix en un model de municipi, que és el que creiem que ha de fer la política.
Nosaltres no estem gens d’acord amb la inversió al pàrquing de Llafranc. Entenem que
una inversió de 232.000 euros dedicats a fer un asfaltat al que serà el pàrquing, és
perdre la possibilitat de fer realment l’actuació que és mereix i que necessita Llafranc,
que és fer un pàrquing en condicions, si fem aquesta inversió, realment hi haurà molts
anys que quedarà hipotecat aquest solar i  serà molt difícil  que es pugui fer alguna
vegada un pàrquing en condicions.
També els hi volíem comentar, tenir una partida dedicada a la inversió al local de la
Punxa, per 100.000 euros, creiem que no és una necessitat urgent pel poble, tot i que
va finançada amb venda de patrimoni, que vostè potser em podrà dir que segurament
no tindrà un efecte real, però entenem que no és una inversió prioritària. Com tampoc
estem d’acord amb cobrir les grades del Camp del gregal, que creiem que també és
una inversió,  que nosaltres també estem en la línia del  que comentava el  PP, de
poder-ho invertir en activitat econòmica o en creació d’ocupació.
Vostè ha comentat el tema de les inversions del Pla de Barris, que l’any 2015 tindran
una incidència molt especial, nosaltres li fem esment al que ja vàrem comentar a la
comissió, de tenir l’equilibri suficient per tenir en compte si la Generalitat farà front als
seus compromisos.
També li volíem comentar que si hi ha romanent a final d’any, com vostè ha comentat,
is segur que n’hi haurà, fruit de l’estabilitat pressupostària i de la contenció que hem
parlat, que comentin abans als grups, a què es destinarà aquesta inversió. Ja ha fet
esment que pràcticament tota o gran part pot anar destinada al que serà l’anella de
circumval.lació, però jo crec que també si ens pot deixar participar o col.laborar o fer-
nos arribar la informació abans que es prengui la decisió, doncs molt millor.
També  volíem fer  esment,  i  ja  ho  varem fer  en  l’anterior  pressupost,  que  vostès
incompleixen  el  seu  pla  estrella,  que  és  el  Pla  estratègic  i  de  desenvolupament
econòmic. Jo si volen els hi faig una llista, n’he comentat algunes, que per mi són les
destacables, no les petites de 1.000 o 2.000 euros, que entenc que són actuacions
que  no  tindran  una  incidència.  Vostès  varen  posar  que  aquest  any  2015  havien
d’incentivar l’obertura de comerç especialitzat i complementari, amb 25.000 euros. Cap
de les propostes de dinamització del Pla estratègic de comerç estan recollides, i  si
nosaltres entenem que hi ha una pota feble, actualment a Palafrugell, és el que està
passant amb el comerç i la manera de dinalitzar-lo. Per tant, entenem que aquí vostès
han perdut  una oportunitat.  Hi  havia  una partida que es deia “creació del  projecte
minojobs”, això realment no sé quina és aquesta proposta però entenc que si se li pot
donar  continuïtat  i  contingut  potser  és  una  bona  oportunitat  per  trobar  feina  per
algunes  persones,  Les  beques  de  l’escola  bressol,  vostès  deien  que  hi  posaríen
26.000 euros l’any i n’hi posen 15.000 euros. El MIEM, no sé si és un error tipogràfic
però hi posa que l’any 2015 es destinarien 630.000 euros a inversió, de les actuacions
en el Pla d’esports, i entenem que no està recollit. I llavors hi ha coses més menors,
Joventut deia que farien dinamització, que farien un Festival de Música electrònica, no
hi serà. Calderes de biomassa tampoc. Bé, hi ha una sèrie de partides qu vostès han
posat i que vostès incompleixen. Un Pla que nosaltres ja els hi varem avançar i ja els
hi varem dir, que no tenia recorregut i amplitud, a més a més vostès incompleixen. 
Pel que fa referència a la meva part ja acabaré, el que els hi volia dir és que és un
pressupost de continuïtat, que nosaltres entenem que és maquillatge, i que realment,
en aquest moment, hauríem necessitat donar-li un altre impuls, i que vindrà un altre
govern que serà qui gestionarà el que vingui.
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- senyor Sabrià: Crec que entre totes les intervencions ja s’ha posat sobre la taula la
visió sobre aquest pressupost, jo si ho hagués de definir curt i senzill em preguntaria
on és la política en aquest pressupost. On són les polítiques?. Jo crec que aquesta és
una pregunta que hem anat plantejant any rere anys, nosaltres arribem a la conclusió
que no hi ha hagut un pressupost de continuïtat sinó quatre, que per tant, no m’agrada
mirar enrere però crec que en aquest cas s’ha de fer, en aquest mateix Ple es varen
rebutjar pressupostos molt semblants a aquest, es van criticar molt, es va criticar molt
el Pla d’estabilitat, que és el mateix que ha acabat donant bons resultats a aquest
equip de govern. Nosaltres podríem entendre, fins i tot no hi vàrem votar en contra,
quan el primer any ens trobem un pressupost de continuïtat perquè entenem que era
un pressupost semblant a l’últim que havíem fet nosaltres i que per tant tenia certa raó
de  ser,  però  han  passat  quatre  anys,  les  circumstàncies  han  canviat,  l’entorn  ha
canviar, qualsevol ciutadà, qualsevol persona a qui li preguntem quines han sigut les
prioritats d’aquest govern, jo crec que té moltes dificultats a l’hora de donar la resposta
a aquesta pregunta. L’alcalde, jo crec que sí, que amb això ha tingut una continuïtat,
com a mínim discursiva, ens ha parlat sempre de les persones i del desenvolupament
econòmic, com dues de les peces principals, però això en el pressupost ni ho varem
trobar l’any 2012,  ni  ho trobem el  2013,  ni  ho trobem el  2014 ni  ho trobem en el
pressupost  del  2015,  per  tant,  això  no  ho  hem  trobat.  Els  canvis  substancials,
econòmics, en el pressupost, que repeteixo que és l’eina que marca les polítiques,
vàrem parlar durant molt temps dels ajuts a les famílies i allà on el govern anterior n’hi
posava 70 ara n’hi ha 90, potser m’equivoco en les xifres però tampoc han canviat les
condicions i per tant tampoc hi ha hagut un canvi en la política, en aquest àmbit.  
Mes coses que trobem a faltar,  si  anem al capítol  d’inversions, bàsicament s’estan
acabant  d’executar  les obres que ja hi  havia  planificades anteriorment.  Acabem el
Museu, d’acord, que ve de molt enrere. S’intervé a Llafranc, nosaltres creiem que és
un error la intervenció a Llafranc. S’acaba el Pla de Barris, bàsicament, no sé si dir-hio
així, però vol dir que la feina anterior estava ben planificada perquè gran part del que
s’executa ara era bona planificació que hi havia d’un govern anterior. A mi m’agradaria
saber qui executarà el proper, on està la planificació dels propers anys?. El document
principals  que  hem  d’entendre  deu  ser  el  Pla  Estratègic,  quan  et  mires  el  Pla
estratègic, és la suma de petites actuacions de 1.000 i 2.000 euros, que aquestes sí
s’han executat, que ens fa millor en la gestió del dia a dia, perfecte, però no ens marca
quin  futur  Palafrugell  volem,  no  ens  marca  cap  on  anem,  no  ens  dóna  pistes  de
realment quin model de poble es planteja aquest govern.
Ens  trobem algunes  coses  sorprenents,  potser  ens  equivoquem,  però  ens  trobem
també certa voluntat de tapar forats, i quan hi ha hagut coses que no han sortit gaire
bé, i aquí podem parlat, potser no llegim bé el pressupost i ens encantarà que ens ho
diguin, però que quan al futbol les coses no han sortit massa bé, o quan les Festes de
Primavera les coses no han anat massa bé, enlloc d’intentar que cares al futur vagin
millor, nosaltres el que fem és tapar el forat, i nosaltres la lectura que fem és aquesta.
Per tant, quan una entitat, les coses no les fa bé, segur que la solució és tapar els forat
perquè l’incentiu que creem a partir d’aquest moment és que si algú ho fa malament
que no pareixi. No, hem de crear entorns positius per les entitats, hem de crear eines
per ajudar-les, però no crec que la solució, en aquests casos sigui la de tapar forats, i
crec  que això  és  una mica també aquesta  política  de  l’anar  fent,  de no pensar  a
l’engròs, de no tenir una planificació clara de cap on anem, sinó d’anar fent i d’anar
tapant forats
No em vull allargar massa més però vostès, quan varen fer l’acord de govern 2011-
2015, i varen fixar els objectius programàtics, no van sumar dos programes sinó que el
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que varen fer és arribar a uns punts, no masses, de consens, sobre el que s’havia de
fer en aquesta legislatura. Els podem repassar però n’hi ha molt pocs que estiguin
complerts, perquè el wifi no ha crescut, la taula d’entitats socials, tothom que fos a la
reunió de l’últim dia sap com varen acollir la reunió les entitats, i per tant aquest de
pressa i corrents al final no va ser ben rebut ni pels grups polítics ni tampoc per les
entitats que hi  varen participar  directament.  Potenciar  Festa Major,  festes de barri,
Festes de Primavera, jo crec que és difícil d’explicar. Posar en marxa el Mercantil, en
parlàvem l’últim dia, hem fet els passos, d’acord, però resulta que encara el tenim ple
de material  i  segurament podem no arribar a temps. L’agent cívic de la Policia no
existeix. Aquest és gran part del programa que varen fer conjuntament. Hi ha cassos
que generen  molta  despesa i  potser  no teníem les  possibilitats,  però  quan vostès
varen firmar això ja sabien en quin entorn econòmic ens trobàvem, per tant, primer, en
aquest cas no és excusa, de l’activitat econòmica un dels punts destacats era la capital
comercial del Baix Empordà, què estem fent?, intentar anar al rescat d’Acopa, tenim
molt  poca política  comercial,  hem posat  en marxa  algunes iniciatives però tampoc
tenim una resposta massa clar. Dinamitzar el Mercat diari, es varen trobar feta una
prova pilot del “Rasca l’unça” i aquí han passat tres anys. Podem parlar una mica del
mercat de cap de setmana, com el tenim què ha passat. 
Respecte a l’ordenació del  territori,  aquí hauríem de parlar del POUM i ja tenim el
treball fet. El treball respecte a l’espai marítim, es va crear una mesa i l’hem reunida,
però hem parlat del futur?, no, bàsicament hem parlat del dia a dir. Per tant, la crítica
torna a ser la mateixa. Hem gestionat el dia a dia, el govern ha gestionat el dia a dia?,
sí, però a l’hora de pensar anar endavant, aquests passos nosaltres no som capaços
de veure’ls. Ho deixo aquí, evidentment ja ho varem fer l’any passat i aquest és un
pressupost molt semblant i per tant, també tornarem a votar que no una altra vegada.
 
- senyor Fernandez: Es posa de manifest una cosa, que és obvi que és un pressupost
d’any pre-electoral. Les intervencions que han fet alguns grups posa de manifest, no
només la voluntat de criticar el pressupost, que és normal, sinó que estem en un espai
on ja cadascú es comença a ubicar i és legítim, és normal, l’estrany seria que no es
fes, amb un espai d’eleccions al mes de maig, aquestes sí que ja estan programades i
sabem quin dia seran, altres no ho sabem però aquestes sí, per tant,  això permet
també planificar amb temps l’estratègia electoral de cada grup municipal. 
Començaré amb una cosa que s’ha dit molt sovint, el que deia també el senyor Sabrià,
el nivell d’acompliment de l’acord de govern, nosaltres entenem que estem en la línia
d’un nivell d’acompliment força elevat, però en tot cas, hi ha una cosa que és evident,
que serà la població de Palafrugell la que ho decidirà, el mes de maig, la població
decidirà si el nivell d’acompliment ha sigut molt o és poc, però intentaré repassar algun
dels elements importants. Vostè diu que no sabem on va Palafrugell, i nosaltres ho
tenim molt clar, volem un poble en una situació de crisi econòmica, que hem d’intentar
que estigui el màxim cohesionat socialment, amb una activitat econòmica que pivoti al
voltant del comerç i el turisme, amb una aposta clara per la qualitat mitja i alta, tenint
en compte que això ha de ser compatible amb la protecció del territori i del paisatge,
que són elements vertebradors i  n base a la nostra cultura i  la  gestió patrimonial,
penso que la idea la tenim clara, altra cosa és que tenim discrepàncies amb les eines
per arribar aquí, suposo que nosaltres no volem ser Platja d’Aro, tenim un model propi
de sector  econòmic  que cal  dinamitzar  al  voltant  del  sector  serveis,  i  això  implica
segurament compromís,  no només del  govern, sinó també compromís de la pròpia
societat, de les entitats que treballen amb els sectors, i aquí hem tingut, vostè mateix
ho ha dit,  Acopa no ha funcionat ni ara ni  abans quan vostès governaven i tenien
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conveni vigent i tampoc funcionaven, o ara em vindran a dir vostès a mi que Acopa
abans funcionava?, Acopa no ha funcionat des de fa molts anys, i ara estem recollint
segurament els fruits d’una entitat que no ha fet la seva tasca quan tocava.
He volgut fer aquesta primera introducció perquè crec que és important. Una altra cosa
que s’ha dit  molt  és que és  un pressupost  que cobreix  necessitats  però no hi  ha
voluntat política, si realment el govern decideix tenir un estalvi de 400.000 euros per
finançar  inversions,  això no és voluntat  política?,  jo  m’hauria pogut  gastar  aquests
diners  en  activitats  i  l’interventor  no  m’hauria  dit  res  perquè  el  pressupost  estaria
quadrat,  el  que passa és que faria menys inversions o tindria menys recursos per
finançar inversions, però jo hauria pogut consolidar despesa corrent en projectes tenint
en compte que és l’últim any electoral, no hauria passat res. Perquè si vostès miren
l’evolució de l’estadi pressupostari del 2008 fins al 2014, veuran que del 2008 al 2010
no hi ha cap any que passi dels 20.000 euros, és a partir del 2011 que comencen a
haver-hi  estalvis  de més de  400.000 euros,  això  és  voluntat  política  o  això  ho fa
l’interventor?,  el  govern  li  dona  instruccions  clares  de  què  volem  tenir  estalvi  per
finançar inversions. També hauria pogut fer que aquest any en comptes de finançar
inversions ho hagués pogut destinar a despesa corrent per consolidar projectes que
després l’any que ve, si no tenim els recursos, tindríem problemes, per tant,  hi ha
voluntat política en el pressupost,  perquè jo no m’imagino fer un pressupost sense
voluntat política, òbviament sempre es pot discrepar de les prioritats que un govern
planifiqui.
Intentaré fer una intervenció als diferents grups. El senyor Guerra em diu que és un
pressupost  continuista.  Clar  que  és  continuista  perquè  nosaltres  el  que  hem  fet
aquests tres anys ha funcionat i per tant, l’últim any de mandat, podem discrepar, però
entenem que el que s’ha de fer és consolidar aquelles activitats que venien fent les
diferents  àrees,  incorporar-ne  alguna  de  noves  i  garantir  aquells  projectes  que
pensem, a nivell d’inversió, que són bàsics i que s’han d’acabar, i fixa’t que bàsicament
només obrim la porta a tres projectes que poden ser importants, que és el Pla de
Barris que suposo que tothom voldrà que tingui continuïtat i dotem de recursos per fer
el carrer Carrilet més el que és el local social i per arreglar façanes, això és voluntat
política perquè hauríem pogut aparcar el Pla de Barris, estic segur que si el govern
hagués portat aquí una proposta per aparcar el Pla de Barris també ens haurien dit
que no teníem voluntat política. Clar que té continuïtat perquè ja he dit jo que nosaltres
partim de la base  de què venim gestionant tres anys el pressupost amb unes activitats
que s’han incorporat noves que tenen totes continuïtat i n’hi incorporem algunes de
noves. Per això jo he dit que és un pressupost de continuïtat.
Vostè em parla de les indemnitzacions del mercat del peix, aquest tema és un tema
que està liquidat i el govern va entendre que la millor alternativa era arribar a un pacte
amb  els  afectats  per  intentar  que  amb  una  possible  reclamació  o  una  possible
sentència, que tot apuntava que tirava per aquest costat, tingués més costos, i  ara
estem en aquesta via. Si el govern farà o no algun expedient per repercutir aquests
costos als responsable polítics, la veritat és que el govern encara no té sobre la taula,
no hem pres cap decisió, hem demanat informe externs que ens diguin que podem fer
i  si  aquests informes ens diuen que hi  ha unanimitat,  ho fem, però aquest govern
tampoc  és  massa  partidari  en  treure,  en  un  moment  com  estem  ara,  de  crisi
econòmica,  que la gent  ho està passant malament,  i  en un moment de sis de les
eleccions, començar a treure coses que generarien crispació política, penso que això
no ajuda al debat polític, i aquest alcalde no és d’aquest parer, sense que això impliqui
que no es faci res, en aquest moment estem gestionant, ho estem mirant i veurem que
fem.
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La  senyora  Galiana  deia  el  mateix,  continuïtat,  i  ja  li  he  explicat.  Diu  que  és  un
pressupost que és pobre d’esperit, si un pressupost de 34 milions d’euros és pobre
d’esperit, penso que és un pressupost important. En tot cas, caldria tenir molt clar que
hi ha el capítol I, que es menja una part important i el capítol II, i a mi m’hauria agradat
que vostè m’hagués dit aquí alguna proposta concreta, que pugem un partida o que en
baixem alguna altra, perquè al final, hem parlat molt de despeses, de què trobeu que
falten  activitats  però  si  partim  de  la  base  de  què  els  ingressos,  hem  decidit
políticament, congelar-los en el ple passat, amb un ampli suport del plenari, és difícil
que després puguem col.locar-hi molta més despesa, en tot cas, si col.loquem més
despesa caldria dir quines deixem de fer, tenint en compte que hi ha capítol I i capítol
II,  que són conveni col.lectiu i  plantilla orgànica el capítol  I,  i  contractes que tenim
l’obligació de complir, el capítol II. A partir d’aquí, ja després intentaré parlar d’algunes
partides que veurem també que hi ha voluntat política.
Vostè ha parlat del tema del Passeig de Llafranc, bé, el passeig de Llafranc, aquest
govern el que ha fet ha sigut en aquesta última Junta de Govern hem licitat el projecte,
entenem que és un projecte important que cal fer un procés de participació ciutadana i
alhora jo crec que és un projecte que s’ha de fer l’any 2015 per adjudicar el 2015, i
això  sí  que ho ha de fer  un futur  govern,  però és un projecte molt  important  i  un
projecte, a més a més, que no es pot fer per fases, s’ha de fer íntegrament, perquè no
podem deixar el passeig de Llafranc, mig estiu, a mig fer, per tant caldrà que el que
vingui, el govern que ho faci, tingui un projecte pràcticament fet, que òbviament podrà
revisar, però jo crec que nosaltres deixem encarats quatre projectes que pensem que
són estratègics: Passeig de Llafranc, local de La Sauleda, Can Genís, l’espai de Can
Genís per fer-ho tot nou juntament amb el que és la part d’on estava abans Serveis
Socials, i el que és projecte del Carrilet. Pensem que són quatre projectes que aquest
govern intentarà deixar-los encarrilats perquè el futur govern que vingui els executi.
Vostè  ha  dit  una coa  que és veritat,  el  tema del  viver  d’empreses o aquell  espai
polivalent per lligar empreses amb educació. Hem estat fent converses amb la FOEG i
amb la Generalitat, però òbviament la Generalitat, en aquest moment no dóna res, no
fa ni el projecte, per tant qualsevol projecte d’aquests tipus l’Ajuntament l’ha d’assumir
íntegrament,  això  vol  dir  disposar  dels  recursos  econòmics  suficients  per  fer  un
projecte molt important i estem amb converses, la FOEG sembla que en té ganes però
també té una limitació a nivell de recursos, per tant, jo crec que és un projecte tant
important que, o bé fem un acord a tres parts, que és Ajuntament, Generalitat i i el
sector,  a  través  de  la  FOEG  o  serà  difícil  que  puguem  executar-los  directament
nosaltres.  Segurament  que en un altre moment,  igual  com hem invertit  durant  deu
anys, set milions d’euros al  Museu, potser podríem invertir  aquests diners en això,
però la situació en aquest moment és molt diferent a la que hi havia quan es va iniciar
el Museu del Suro.
Senyor Genover, vostè ha fet la praxi, em semblava que estava intervenint el senyor
Recasens, amb tots els respectes,  perquè m’ha parlat  del  que parlava sempre ell,
pressupostos tancats, liquidats i pressupostos inicials, ja sabem que vol dir això, però
clar, el pressupost tancat del 2013, perquè quan tanquem el pressupost d’un any tenim
romanents  positius  tant  importants  perquè  la  desviació  important,  sobretot,  en  la
partida d’ingressos inicials amb el que són els drets nets reconeguts, per això hi ha
romanents tant importants i  perquè la partida de despeses, pràcticament, ja en els
últims  anys,  fins  i  tot  quan governava  també l’Entesa,  la  desviació  inicial  entre  la
despesa inicial i la final era molt reduïda, cada vegada anàvem ajustant més aquesta
despesa,  per  contra,  els  drets  nets  reconeguts,  entre  inicial  i  final,  hi  havia  molta
diferència, però això donaven romanents positius molt importants. Aquí hem arribat a
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tenir  romanents  de gairebé cinc milions d’euros, per  la diferència entre l’inicial  i  el
liquidat.  Per  tant,  està  bé  fer  aquest  paral.lelisme,  però  jo  crec  que  a  nivell
d’intervenció,  jo  no  puc  fer  un  pressupost  tenint  en  compte  la  liquidació  de  l’any
anterior, perquè estaríem assumint un risc impressionant, perquè quan jo pressuposto
els ingressos són prediccions d’ingressos, però les despeses són obligacions màximes
que  he  d’assumir,  per  tant,  puc  pujar  els  ingressos  i  això  em  permet  pujar  les
despeses, però i  si  després no faig els ingressos suficients,  com finanço aquestes
despeses, amb aquests temes sempre hem sigut molt prudents en aquest Ajuntament,
per tant, jo crec que aquí, la tasca de l’Interventor és dir-nos els riscos que hi ha si
estirem molt més el braç que la màniga i crec que nosaltres hem intentat sempre posar
la prudència a sobre la taula per evitar això, per tant, és veritat que vostè diu que és un
pressupost  més  de  necessitats  que  de  voluntats,  les  dues  coses,  necessitat  per
complir els contractes i obligacions de l’Ajuntament i la voluntat política amb el marge
que tenim. Hi ha voluntat política, sí, que haguessim pogut fer una voluntat política
més  agressiva  també  és  veritat,  però  no  és  tarannà  d’aquest  alcalde  ni  d’aquest
govern,  arriscar  amb un  context  que,  com he  dit  abans,  encara  no  estem massa
convençuts si no tindrem un any més de crisi, per tant, com que la situació encara és
d’una certa incertesa, jo m’estimo més ser prudent i anar per la via del que hem estat
fent aquests últims anys, que no pas arriscar-nos, que hauria sigut molt fàcil, en un any
electoral fer un pressupost expansiu amb la despesa corrent, molt fàcil, incrementant
subvencions, incrementant projectes, incrementant aportacions a l’IPEP, hauria estat
molt  fàcil,  aquests  quatre  o  cinc  mil  euros  d’estalvi  pressupostari  s’haurien  pogut
repartir en diferents àrees, hauria sigut un error polític impressionant, tant per aquest
alcalde si torna a ser alcalde, com pel que vingui, perquè l’Ajuntament és una empresa
en funcionament i s’ha de preveure que els que acabem el mandat el maig del 2015,
l’Ajuntament segueix caminant,  i  per  tant,  jo  crec que hauria  ser  un error  que per
pensar que és un any electoral, haguéssim fet un pressupost molt i molt expansiu.
Una cosa que ha dit també en el tema del capítol IV, de les subvencions. És veritat,
hem fet aquest any amb un criteri que crec que ajuda molt a la transparència, i amb
una voluntat clara perquè la gestió sigui molt més fàcil, hem individualitzat totes les
subvencions, això dóna peu a veure les coses més clares, però clar, és el mateix que
dèiem abans, si vostè agafa les subvencions, aquest capítol IV no s’ha incrementat,
portem quatre anys congelades, el  que passa és que abans estaven totes en una
única bossa i d’allà anàvem fent i a Junta de Govern s’assignaven a cada entitat, i ara
ho hem volgut fer de forma totalment individualitzada. Jo crec que això ajuda molt al
que és la transparència, i tothom sap, quan aprovem el pressupost, el que té cada
entitat,  perquè sinó de l’altra  manera a  vegades hi  havia  alguns desajustaments  i
penso que això ens ajuda.
Els  companys  d’Esquerra  Republicana  que  s’han  repartit  la  intervenció,  he  de
reconèixer  una cosa,  és veritat  que pensava que se li  havia enviat  l’informe de la
participació  i  veig  que no se li  ha  enviat,  per  tant,  està tancat,  jo  ja  vaig  dir  a  la
comissió  que hi  havia  hagut  més  participació  que l’any  passat,  no  tanta  com ens
agradaria, hi ha hagut més participació ciutadana i dels col.legis però poquíssima de
les entitats,  i  aquest  és  un tema que ens ha de fer  reflexionar  a  tots,  perquè les
entitats, quan les convoquem, fins i tot les anem a veure perquè participin, a nivell de
donar l’opinió sobre el pressupost, no venen. Jo crec que hi ha dos temes, segurament
que caldrà fer un pas més de cares al futur i que en comptes de fer un procés d’opinió
de com prioritzarien potser caldrà que comencem a definir que puguin decidir sobre el
capítol IV i inversions, és possible que haguem d’anar cap aquí per intentar incentivar
la participació perquè hem vist que els dos anys que hem fet d’intentar buscar l’opinió,
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que l’opinió que ens donen coincidim perquè bàsicament tothom prioritza els serveis a
les persones i que cal prioritzar la seguretat ciutadana, amb el que són les prioritats
coincidim però com que hem vist que la gent no hi participa, vol dir que segurament
alguna cosa fem malament, i jo crec que és perquè la gent no veu que el procés sigui
útil i per tant, segurament caldrà obrir la porta perquè puguin decidir el capítol IV i sinó
totes les inversions o una part de les inversions, per fer-los partícips. És una reflexió
que faig a nivell de plenari, que crec que serà el pas més que haurem de fer de cares
a intentar anar per la via de pressupostos participatius.
Vostè també ha posat un exemple que jo crec que és la línia que ja va començar en
l’anterior govern i també aquest ha intentat anar-ho fent, que és com som capaços
d’optimitzar  tot  el  que  fa  referència  a  subministraments,  de  telefonia,  de  consum
energètic, en principi, aquesta mitja jornada d’aquest enginyer que volem contractar,
hauria  de  fer  aquestes  funcions,  com  optimitzem  tot  el  tema  dels  consum  i
subministrament. Es fa amb aquest objectiu, la línia és aquesta, fins i tot ja hem fet, en
alguns plecs de condicions per licitar la compra conjunta de diferents serveis, com el
tema del combustible, per exemple, o el tema, fins i tot del a pròpia assegurança de
RC de l’Ajuntament, que hem fet un concurs i ens hem estalviat diners, jo crec que la
via és aquesta, l’optimització de recursos via noves praxis de contractació. És veritat
que encara tenim molt de recorregut per fer, és obvi, però aquest recorregut es va
iniciar a l’anterior govern i aquest l’ha continuat, segurament que no amb la intensitat
que voldríem però estem en la via d’intentar-ho fer. 
Diu que baixen les despeses de català, és perquè, d’alguna manera els pressupostos
d’educació  venen íntegrament  pel  que és  l’àrea i  han  baixat  també el  nombre  de
cursos que es fan de català, per això ajustem per demanda, però en qualsevol cas és
la típica partida que si veiem que la demanda s’incrementa, no serà aquest govern el
que deixi de fer cursos de català si realment hi ha gent que els demana, sortim amb la
demanda que hi ha prevista i si aquesta demanda s’incrementa, ho faríem.
Ha parlat també del carrer Santa Marta de Llafranc, aquell pàrquing no només es fa
asfaltar, és que s’amplia, fem una actuació força més potent que el que és el pàrquing
en aquests moments. Vostè sap el problema que és l’aparcament a Llafranc, que si
poguéssim fer una actuació molt més potent potser també el govern s’ho pensaria,
però en aquests moments pensem que en aquell espai que hi ha ara, amb l’ampliació
que a més a més es podrà fer, pensem que és una obra estratègica que s’ha de fer.
La Punxa, aquesta, segurament que seria d’aquelles actuacions discutibles però és
una opció política que aquest govern va decidir fruit que és una gran reivindicació dels
veïns, fer un local social a La Punxa, perquè és una entitat que té molta activitat i vol
tenir un espai. Som conscients de les problemàtiques que tenen els locals socials de
barri,  en som conscients perquè alguns locals de barri  estan molt activats i d’altres
costa molt activar-los i per això, segurament que el govern s’haurà de plantejar com
som capaços de dinamitzar els locals socials de barri per intentar donar vida a aquests
barris perquè no n’hi ha prou amb tenir l’edifici perquè es trobin un cop al mes, per això
aquest local va també associat  a un pla d’usos o activitats que el propi Ajuntament
haurà de fiscalitzar.
El romanent, la nostra voluntat, en aquest tram que ens queda de legislatura, jo crec
que fora bo que en els temes que es pot pensar que poden tenir incidència a partir del
mes de juny, anéssim amb el màxim consens possible, per tant, en el tema que crec
que  hi  ha  consens,  i  és  que  tots  estem  d’acord  amb  que  la  circumval.lació  és
prioritària, crec que és una obra reivindicada fa molt temps, però en qualsevol cas, si
s’han de fer altres coses, la voluntat meva com a alcalde és trobar aquests consensos
per executar aquelles obres que pensem que hi ha un consens ampli.   A mi també
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m’hauria  agradat  que anteriors governs ho haguessin fet,  però és igual,  no mirem
endarrere,  mirem  de  cares  al  futur  perquè  també  està  bé  que  en  aquest  plenari
intentem incorporar noves praxis de fer política.
Ha sortit  dues vegades el tema del Pla Estratègic, és veritat que el Pla Estratègic,
quan es va fer l’última comissió de seguint ja es va dir que no hi ha un cent per cent de
compliment, però deu ni do el nivell de compliment que hi havia, millorable, segur, però
allà hi eren els diferents grups polítics i crec que és un document que serveix de guia i
que cal fer l’esforç, i també recordar que aquest document, més enllà que es va parlar
de cinc o sis anys, és revisable i es va acordar que l’any 2016 es revisaria aquest
document d’una manera important,  per tant jo crec que és un document vàlid, que
caldrà  estar-hi  a  sobre  i  intentar  sobretot  que  aquestes  revisions  siguin  el  més
acurades possible.
Les beques de les escoles Bressol, és veritat que la quantitat que surt és la que hi ha
però també vull dir que és aquest govern el que les ha posat, que abans no hi eren.
També el mateix, si realment veiem que hi  ha una gran necessitat d’intentar donar
recursos a aquesta partida, intentarem afrontar-ho. Jo crec que en aquest moment, i
aquí m’imagino que hi ha un ampli  consens, en temes bàsics de temes socials, jo
penso que si hi ha una situació important d’emergència o de necessitat, segurament
que estaríem d’acord en ampliar qualsevol partida.
Ha parlat també del Pla d’Instal.lacions esportives. Aquest era un Pla que es va fer en
el seu moment, que feia una diagnosi de necessitats del propi ajuntament, però que no
era un element que l’Ajuntament hagués de complir-lo al cent per cent, era una prioritat
fer la diagnosi, però per aquesta regla de tres, nosaltres hem decidit cobrir la grada del
Gregal, i vostè diu que no ho comparteixen. Aquella era una reivindicació de fa temps,
aquell és un camp molt obert i a l’hivern, sobretot, allà es fan activitats de promoció
esportiva per la mainada i quan plou i fa fred cal un espai d’una certa protecció, podem
discutir si és prioritari o no però el govern ha entès que és en aquest cas és prioritari.
I ja per acabar, el senyor Sabrià ha fet la part més política, diu que no ha vist la política
en aquest pressupost, jo he intentat explicar que sí que hi ha política, altra cosa és que
no es comparteixi, però sí que hi ha política i sí que hi ha estratègies, el mateix que
segurament vostès també tenien línies estratègiques en el seu pressupost, si  vostè
agafa aquest pressupost del 2011 veurà que totes les àrees lligades a serveis a les
persones han pujat en relació al 2011, totes. I a més a més ho han de comparar també
amb els increments d’impostos de vostès i nosaltres, vostès varen pujar els impostos,
en quatre anys, l’IBI que és l’important, un 13%, nosaltres l’hem pujat un 2%. Això
suposo que també és decisió política, o diran que el 13% el va pujar l’interventor?.
L’interventor quadra els pressupostos però les decisions polítiques les pren el govern,
per tant jo vull entendre que aquella puja d’un 13% en quatre anys hi havia instrucció
política, igual que en aquesta d’aquest mandat, si en quatre anys hem decidit que l’IBI
pujava un 2%, hi ha una indicació política clara. Jo crec que hi ha voluntat política, de
totes maneres vull agrair les aportacions i el to de tots els grups perquè penso que és
un debat productiu, però també s’entén que estem en un moment que aprovem un
pressupost  que  estarà  gestionat  de  dos  governs  sortits  de  processos  electorals
diferents, i que aquí cadascú intenti defensar la seva proposta.
 
- senyor Gómez: Escoltant al senyor Sabrià sembla que només han fet política vostès.
Nosaltres, si parléssim de la promoció econòmica, podríem parlar que l’hem dividida
en dos grans blocs, un era per potenciar el nostre model turístic, que sempre hem
parlat de quatre grans potes, paisatge, gastronomia, cultura i comerç; i un altre que
estaria més al voltant de l’activitat econòmica, que sobretot destacaria el que és la
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formació,  emprenedoria  i  ocupació.  Ha  sortit  el  tema  del  comerç,  vostès  saben
perfectament  que  l’IPEP  mai,  i  quan  dic  mai  em  refereixo  des  de  l’origen,  s’ha
encarregat  de  la  dinamització  comercial,  mai,  i  per  tant,  era  una  tasca  que  tenia
delegada en l’Associació de comerciants, a través d’una aportació econòmica i d’un
conveni,  i  això  ha  estat  un  model  que  ha  funcionat  molt  bé  durant  anys,  i  que
l’associació  es  finançava  a  partir  d’un 33% de la  Generalitat,  un  33% dels  propis
associats i de les quotes, i un 33% a partir de l’aportació de l’Ajuntament, i aquest ha
sigut el model que ha anat bé i que ha funcionat, però arriba la crisi i també hi ha hagut
la  crisi  de  l’entitat,  sobretot  motivada  per  dues  qüestions,  una  per  la  pròpia  crisi
econòmica que ha significat que baixés el nombre d’associats perquè hi havia botigues
que tancaven, i també pel canvi de dinamitzador que hi ha hagut aquests últims temps,
que ha suposat un enrenou i que ha costat realment el fet de poder superar aquest
recanvi de peces. Això s’ha anat produint sobretot durant aquests últims temps, vostès
a través de la Junta de Govern de l’IPEP han estat informats puntualment, sempre s’ha
estat  transparent  i  s’han  explicat  quins  eren  els  esdeveniments  que  hi  havia,  fins
arribar a aquest any, que també se’ls hi va explicar que s’havia pactat amb l’Associació
de Comerciants, perquè volien plegar i que hi hagués una certa renovació, però no
trobaven  qui  continués  fent  aquestes  funcions,  es  va  pactar  de  no  desenvolupar
dinamització cultural durant aquest estiu, és un pacte que es va fer, perquè es trobés a
faltar, perquè es despertés la necessitat d’això, i aquesta tardor, tal com es va pactar
també, es varen fer eleccions per trobar un nou grup, i que hi hagués un relleu de la
direcció, cosa que ja s’ha fet i que creiem que arribarà a bon port, per tant, esperem
que en aquest sentit haguem pogut salvar l’associació.
Dit això, aquest hivern s’ha decidit fer dinamització conjunta i, per tant, serà la primera
vegada que hi haurà una campanya de Nadal específica determinada pel comerç i
liderada  per  l’IPEP  i  participada  també,  econòmicament,  per  l’associació  de
comerciants,  perquè amb tot  aquest enrenou no ens podíem permetre el  luxe que
aquest  Nadal  no hi  hagués dinamització  comercial  estrictament,  i  per  tant,  serà la
primera vegada que des de l’IPEP es farà una campanya de Nadal que esperem que
tingui els seus fruits i que ajudi a les vendes i al comerç. 
Hi ha hagut dues línies de treball, una de suport i d’intentar treballar i que l’associació
de comerciants tirés endavant i pogués continuar desenvolupant les seves tasques,
però també hi ha hagut unes polítiques d’acompanyament, que és aquí on nosaltres
hem  entrat  i  hem  intentat  donar  suport  al  comerç.  Aquestes  polítiques
d’acompanyament  han  consistit  en,  sobretot,  tres  grans  àmbits,  infraestructures,
empresa  i  emprenedoria  i  esdeveniments.  Infraestructures,  és  evident  que  s’ha
treballat  amb una nova política d’aparcaments,  l’exemple dels 90 minuts gratuïts a
l’estiu al Casal i també ara que estan inclosos a l’aparcament del Torres Jonama, està
pensat per aconseguir tenir aparcament de rotació sempre, i una i molt important és el
Pla de senyalització, un pla que s’ha hagut de revisar, que s’ha hagut de fer de nou i
que  inclourà  els  equipaments  municipals,  els  culturals,  els  aparcaments  i  també
plafons informatius comercials. Val a dir que aquest Pla de Senyalització s’està portant
ja a terme i que s’han començar a col.locar les senyals i que és molt provable que
aviat  estigui  totalment  acabat.  Creiem que això  és una millora que a més a més,
evidentment, afecta al comerç.
Des d’Empresa i  emprenedoria,  sobretot  el  principals problema, ho sabem tots,  ha
estat la pèrdua del continu comercial, aquesta crisi està essent molt potent i ha fet que
tanquessin molts comerços, la qual cosa encara fa que hi hagi un ambient molt més
desangelat i costa molt més que hi hagi ambient comercial. Què és el que es va fer?,
es va crear la campanya de locals amb vida,  i  es va treballar  per  aconseguir  una
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sensibilització  sobre  la  rebaixa  del  preu  del  lloguer,  i  que  per  tant  els  preus  dels
lloguers i dels diferents locals fos molt menor i que això ajudés a l’activitat econòmica.
Jo  crec  que  aquest  objectiu  s’ha  aconseguit,  el  gran  exemple  és  el  carrer  Sant
Sebastià, ara mateix és un dels carrers més dinàmics a nivell comercials, i és un dels
llocs on els propietaris ens varen fer més cas i el preu del lloguer, ara mateix, és més
assequible.
També s’ha donat impuls i s’ha intentat treballar, i a això, justament el tema dels locals
en vida hi ha ajudat molt, al servei d’emprenedoria, i només vull donar una xifra, l’any
2010 el servei va atendre 93 emprenedors, el 2013, que és l’any passat i que tinc totes
les xifres,  ho va doblar  i  va  arribar  als  182,  per  tant  aquesta  també ha estat  una
manera d’intentar donar suport.
També fem política, amb les bonificacions fiscals, és evident que el marge que té un
municipi  o  un  ajuntament  a  l’hora  d’aprovar  les  ordenances  és  reduït  i  que  això
realment  es noti  d’una manera molt  factible en l’economia,  hi  ha altres coses que
pesen molt més, podríem parlar, per exemple, de l’augment de l’IVA, això ha estat
fatal, però com a mínim hem fet els deures i hem intentat apostar per això. Per tant,
avui en dia, Palafrugell, des que aquest govern va entrar en el mandat, obrir un negoci
és un 30% més econòmic, aquesta ha estat una decisió política, i a més a més s’hi pot
afegir una bonificació d’un 25%, si es fa un pla d’empresa amb l’IPEP. Obrir un negoci
també és un 50% per barat si fas comunicació prèvia, si hi ha una ampliació d’activitat,
si hi ha un trasllat d’activitat, o l’ICIO, per exemple, hi ha un descompte del 50% si el
mateix  titular  de  l’obra  és  el  titular  de  l’activitat.  S’han  mantingut,  a  més  a  més,
evidentment, les subvencions a establiments comercials, i a més a més, aquest any
passem dels 20.000 euros que ja els hem tingut cada any, sinó que a més a més són
31.000 euros. Jo crec que és evident que s’ha intentat fer un esforç per intentar ajudar
al comerç.
A  banda d’això també s’ha treballat en bases a esdeveniments que ja es portaven a
terme,  per  exemple  Flors  i  Violes,  no  té  res  a  veure,  el  fet  que  hi  era,  amb  la
importància  que  té  ara  pel  municipi,  però  això  ha  significat  haver  de  doblar  el
pressupost, ha significat aconseguir una major implicació del sector, ha significat fer
molta més dinamització al carrer, no són decisions vanes, son decisions preses en
base a una línia política i al fet d’intentar afavorir un sector determinat.
El “Rasca l’unça”, vostè em parla de prova pilot,  vostès no varen arribar a fer cap
prova pilot perquè es va quedar en intencions, perquè va ser un desastre,  perquè
ningú  va  voler  fer-ho,  ningú  hi  va  apostar.  La  primera  vegada  que  s’ha  fet  una
campanya en el mercat, amb cara i ulls, és el “rasca l’unça”, i a més a més és una
campanya que va molt més enllà del mercat, i hi té implicat tot el comerç, tot el sector
turístic i l’Ajuntament, per tant, no compari el “rasca l’unça”, amb el seu intent, ho sento
molt, no té res a veure.
Dit això, aquesta tardor també, afegirem una campanya, que en aquest cas, anirà al
voltant de la Teresina, la figura que tots vostès coneixen de Rodolfo Candelària, que
estarà molt vinculat al producte de proximitat, per tant, farem una aposta pel producte
de proximitat, per posar-lo en valor i també al voltant de la cuina de mercat i de la
cuina de temporada.
Dit això, a banda de donar suport a Acopa, també hem donat suport al sector privat,
per exemple aquest Ajuntament ha sigut el primer que ha tancat el Torres Jonama
perquè hi  hagués  una fira  comercial,  hem estat  els  primers,  hem donat  suport  al
“Shopping nigth” quan ens ho ha demanat el comerç, hem donat suport a Plaça Nova i
més en el tema de les actuacions musicals de l’estiu.
Si parlem del Nadal a Palafrugell, quan vostès governaven hi havia la pista de gel,
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dons  nosaltres  vàrem  volen  millorar  l’enllumenat  de  Nadal,  creiem  que  era  molt
important que a banda de crear un referent d’oci comarcal, que ho era, i ho és, que hi
hagués  un  bon  ambient  als  carrers  i  per  tant  millorar  la  presència  dels  eixos
comercials, i es va fer aquella aposta.
I  dit  això,  evidentment,  aquest  Nadal,  encara  anem un  pas més endavant,  també
apostem per  una campanya de Nadal  que estarà liderada,  com els  hi  he  explicat
abans, per l’IPEP, i que el que oferirà seran vals de descompte als comerços, entrada
als espectacles, tiquets per patinar, i en els quals hem aconseguit que hi col.laborin
més de 98 establiments.
Si parlem de turisme, la senyora Galiana ens parlava de les infraestructures, que no
s’ha invertit, li voldria recordar que nosaltres vàrem arreglar el Camí de Ronda, que
se’ns va criticar pel fet de fer-ho, que a més a més aquest any s’ha reobert un tram de
l’Avia Catalana, amb pocs diners però era un tram que estava tancat i  és un tram
preciós que valia la pena fer. I m’agradaria recordar la imatge, que vostès comparessin
com  estava  Aigua  Xelida  quan  nosaltres  vàrem  entrar  i  com  està  Aigua  Xelida
actualment, que és una de les imatges, jo crec, més icòniques del municipi. No té res a
veure com està l’accés, es va arreglar el talús, tota l’esllavissada que hi havia, i la
barraca està arreglada. Per tant, es va dignificar un espai que la veritat és que feia una
mica de llàstima.
Dit això, l’alcalde ja ha explicat el tema de l’adjudicació del projecte del Passeig de
Llafranc,  i  també  una  altra  inversió  que  creiem  que  serà  important,  és  la  de
l’aparcament del carrer Santa marta a Llafranc. 
També  m’agradaria,  a  banda  d’això,  afegir  un  parell  de  xifres  que  crec  que  són
importants.  Actualment,  com  vostès  saben  estem  fent  el  Pla  de  Màrqueting  de
Palafrugell, s’ha fet una anàlisi de la demanda turística del municipi, com ens veuen la
gent que ens visita, això ho està redactant INSETUR, gràcies també al suport de la
Universitat de Girona. Aquest estudi s’ha fet en base a 600 enquestes, les quals es
varen realitzar d’abril a setembre als nuclis de Calella, Llafranc, Tamariu i Palafrugell.
És un estudi important, i quan vostè ens parla de les platges i ens parla de la netedat i
d’aquestes  coses,  jo  li  voldria  dir,  algun  indicador,  ho  dic  perquè  les  percepcions
varien,  però  jo  crec  que aquest  estudi,  basat  en aquest  segell  de  qualitat  que és
INSETUR, i  a més a més amb aquestes 600 enquestes, ens dona una idea força
realista de com ens veu la gent. La qualitat de les platges, la nota que treu és un 9,80
sobre 10, la destinació un 9,74, i això sí, l’oferta comercial, que jo crec que és una de
les feines que tenim pendents, treu un 7,18, es queda amb un notable, però jo vull
ressaltar que hem tret un 9,80 pel que fa a la qualitat de les platges i un 9,74 pel que fa
a la netedat. 
Em podria estendre molt més però em sembla que ha quedat molt clar, hem intentat
desenvolupar el que comentava al principi, una política destinada a intentar potenciar
el nostre sector turístic i també hem intentat treballar al màxim en tot el que fa a l’àrea
comercial,  tenint  en compte que no portàvem nosaltres directament i  que per tant,
tampoc teníem els recursos ni tant sols l’estructura preparada per poder abordar-la
amb més contundència.
 
- senyor Guerra: Vostè m’ha posat com a exemple amb el pla de continuïtat, el Pla de
Barris, evidentment se suposa que quan un govern comença una tasca no és perquè
quan acabi el seu mandat tanqui la barraca i tiri la clau, això és una cosa que és de
calaix.  Amb el tema del Mercat del Peix, vostè em diu que això no ajuda al  debat
polític,  molt  bé, estic d’acord amb vostè,  li  explicarà als ciutadans d’on sortiran els
230.000 euros i escaig?, perquè això també ho volen saber. I tot el que acaba de dir,
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està molt bé el que ha exposat el senyor Gómez, està molt bé que les platges siguin
molt maques, està molt bé que per fi els propietaris hagin entrat en raó i baixar els
lloguers, però els comerciants què diuen?, que cada cop ingressen menys, i això és el
peix que es mossega la cua, si el  comerç no ingressa, el dependent quan surt no
gasta, pot posar totes les xifres, es pot estendre tot el que vostè vulgui però la realitat
és la que hi ha al carrer, i la realitat que hi ha al carrer és que la gent no té diners per
gastar. Tornem a començar?.
 
-  senyora  Galiana:  Nosaltres  pensem  que  fer  política  és  estar  en  una  constant
innovació i canvi perquè la societat canvia, quan es prenen decisions polítiques que
generalment  són  estàtiques,  i  això  es  desprèn  dels  pressupostos  que  avui  estem
aprovant, nosaltres pensem que no s’està fent política perquè no estem en coordinació
o amb consonància amb la societat, i aquí pensem que hi ha un gran divorci entre els
seus pressupostos i la demanda d’aquesta societat de Palafrugell, i per aquest motiu,
crec que tots els grups hem coincidit en pensar que aquí no s’estan prenent decisions
polítiques. Llògicament que han de prendre alguna decisió, però això no és prendre
una iniciativa  política,  una iniciativa  política és  demanar-se  quin  problema tenim a
Palafrugell,  i  ser  efectiu,  perquè de coses se’n poden fer  moltes però el  que hem
d’intentar és ser efectius i prioritzar el que realment doni resposta a les necessitats
prioritàries.  Al  nostre  entendre  la  necessitat  prioritària  de  Palafrugell  és  la  crisi
econòmica, els problemes que estan passant les famílies per arribar a final de mes, i
en aquest aspecte nosaltres considerem que en quant a prendre decisions polítiques
en aquest mateix pressupost que avui s’aprovarà no hi ha una iniciativa política i no
creiem que hi hagi sigut en tots aquests anys que vostès han governat per fer res pel
municipi,  i  la  prova  està  que  si  nosaltres  fem un  balanç  de  les  empreses  o  dels
comerços que hi havia a Palafrugell quan vostès varen iniciar el mandat i els que hi ha
actualment, segurament el resultat sortiria deficitari. Per tant, agraeixo el gran relat del
senyor  Gómez,  no  sé  que  té  a  veure  el  passat  perquè  aquí  estem aprovant  uns
pressupostos  futurs,  jo  li  agraeixo  que ens  ho  expliqui,  però  pensi  una cosa,  una
vegada més, realment tot el que han fet ha servit per alguna cosa? Aquesta és la
meva pregunta, si no ha servit per gaire res és que no ho han fet bé.
 
-  senyor  Genover:  Si  quan  feia  la  meva  intervenció  li  recordava  al  senyor  Albert
Recasens, sí, jo tinc els assessors que crec que em poden ajudar, però el portaveu
soc jo. Referent a l’estalvi, no és el moment de destinar-lo  inversions sinó a altres fins
més socials, més a les persones. Reiterem el que han dit els companys d’Esquerra,
que a aquests pressupostos els hi falta certa orientació, i després, una última cosa,
que el senyor Gómez ha parlat molt de l’IPEP, però potser aquella matisació de si
aquest augment de pressupost va més en polítiques actives, i tot això.
 
-  senyor  Sabrià:  Nosaltres  seguim  pensant  el  mateix,  veiem  aquesta  manca  de
polítiques, i per tant, quan vostè ens diu cohesió social, ens costa trobar diferències
importants de models respecte al que hi havia abans, ens costa veure com hi ha incidit
realment aquí, i amb això jo crec que ningú pot negar que vostès han gestionat una
època de dificultat, com ho varem fer nosaltres els últims anys, i per tant, la crítica no
és la gestió del dia a dia, que també hi podríem entrar, sinó amb la capacitat de marcar
polítiques i de canviar models i de pensar en el Palafrugell del futur, no tant en el dia a
dia.
Pel que fa al comerç i al turisme, jo, agraint molt l’explicació completíssima que ens ha
fet el regidor, sobre la feina feta, crec que no tenia res a veure amb el pressupost però
PLE2014/13 de 19 de novembre de 2014 24



sí sobre la feina feta, jo no tinc ganes d’entrar-hi a fons perquè crec que és una àrea
que he gestionat jo abans i que després ha gestionat el senyor Gómez, i per tant crec
que no val massa la pena, només dir que els reptes, al final, se’ls posen vostès. És a
dir, quan jo agafo els objectius programàtics del seu pacte no hi diu res concret de
turisme, diu: revisarem el model de promoció econòmica, el nostre ja és un turisme de
qualitat,  cal  incrementar-lo,  continuarem  promovent  la  implantació  de  les  noves
tecnologies... No hi ha concreció i per tant l’únic repte que es posen quan signen el
pacte de govern, és de comerç, on hi diu molt clar: Palafrugell ha d’aspirar ser capital
comercial  del  Baix  Empordà,  donarem  suport  als  comerços perquè  a  partir  de
l’associacionisme tinguin una política comercial pròpia i independent, i per tant, això no
ha rutllant. El govern anterior va posar segurament més l’incís, podríem posar molt
exemples, però posarem el tema turístic, i no té un interlocutor quan comença, perquè
no hi ha una associació i quan acaba sí que hi és i això millora molt i també ho ha
pogut aprofitar  el govern que ve al  darrera, que les coses li  han resultat molt  més
fàcils. Doncs això no ha anat bé i jo penso que igual que podem explicar les coses que
han anat bé, hi ha coses que no hi ha anat i que cadascú ho ha d’assumir, perquè
aquest repte no li posa Esquerra, aquest repte l’escriu vostè i el posa aquí, quan fa un
programa, i jo puc estar d’acord, fins i tot en aquesta línia programàtica, perquè crec
que si jo faig autocrítica respecte a èpoques anteriors, la part comercial era una de les
que  havia  rebut,  potser,  menys  empenta,  respecte  al  mercat,  respecte  a  l’àrea
d’empresa, respecte  a l’àrea d’ocupació, respecte a l’àrea turística, i vostè es posa un
repte. Ja està, nosaltres hem explicat que vostè es posa un repte, l’escriu vostè, i la
resposta a aquest repte no arriba, ja està, està molt bé, ens ha explicat moltes coses,
s’han fet moltes coses bé, crec que a més a més, des d’aquí, s’ha reconegut altres
vegades les coses que s’han fet bé en aquesta àrea i també en altres, però aquí hi ha
un repte que no es porta a terme, per tant, cohesió social, comerç, turisme, a nosaltres
ens costa veure les polítiques, ens costa veure a quin Palafrugell de futur ens porten.
A nosaltres ens agradaria que els recursos que tenim ens els gastéssim, i quan diem
això jo crec que ens entenem i tots hem treballat exactament igual i amb el mateix
equip i no estem parlant d’incrementar despesa corrent i suposo que no es referia a
Esquerra perquè estic segur que estem d’acord amb la manera de plantejar-ho, sinó
amb tenir unes línies clares i posar-ho allà, i segurament la despesa corrent és arriscar
en el futur i per tant estem parlant molt més d’inversió.
Ho deixaríem aquí perquè crec que també podríem parlar del model de participació i
dels intents que han fet i de les coses que han funcionat i de les que no, i segurament
també ens hi podríem posar d’acord, perquè crec que reenfocar-ho cap al capítol IV
d’inversions podria ser una bona manera de reactivar-ho, però també està clar que
quan parlem de participació hem d’anar a temes reals que interessin a la ciutadania i
no a pàrquings a les afores, per dir alguna cosa. En algunes coses ens trobaríem però
ens demanen consens ara i jo crec que havíem tingut temps per trobar-ne més durant
les èpoques anteriors, i aquí podem posar exemples de coses ben fetes i de coses mal
fetes, de possibilitat de consens en altres èpoques, també el Pla d’Obres el discutíem i
per exemple ara l’hem discutit molt menys, per tant, bé, tots hem fet coses bé i tots
hem fet coses no tant bé, és una mica tard per buscar el consens ara. 
 
- senyor Fernandez: Jo segueixo pensant, quan liquidem el pressupost, consensuar
les actuacions que pensem que puguin ser estratègiques de cares a futurs governs. I
ja ho he dit al principi, segurament que tots hem fet errors i en aquest Ajuntament,
malgrat que tenim un anys, molts anys, que no hi ha crispació política, que això és
veritat, hi ha un debat tranquil, sí que és veritat que en moments determinats ens ha
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faltat  consens,  i  dic  que  ens  ha  faltat,  a  tots,  en  general,  perquè  quan  vostès
governaven, en alguns moments nosaltres l’haguéssim volgut i no va ser així. Però jo
penso que és bo que comencem a crear les bases perquè en el futur hi sigui.
Senyor  Guerra,  vostè  parlava  del  Pla  de  Barris,  aquest  Pla  de  Barris  que  tenim
actualment i que s’està executant, es va aprovar en l’anterior govern, en aquest cas el
nostre grup hi va donar suport, però continuar-lo o no, o el ritme d’aquest Pla de Barris,
és una opció política, el govern hauria pogut aturar-lo, hauria pogut dedicar-hi més
recursos, hauria pogut dedicar 600.000 euros per façanes en comptes dels 400.000
euros que s’hi  ha dedicat,  és una opció política,  però està clar que nosaltres hem
pensat que és una obra prou important com perquè tingui continuïtat, perquè entenem
que l’idea d’aquest Pla de Barris està donant els seus fruits. A nosaltres ens hauria
agradat que hagués anat més ràpid però les limitacions econòmiques, sobretot de la
Generalitat, ens ho ha fet redefinir en els terminis.
Vostè parla del tema dels comerços, el problema dels comerços, si tanquen o no, o
tenen activitat, és un problema de la crisi econòmica i de la demanda interna, però si a
mi algú em diu que l’Ajuntament té eines per incentivar que hi  hagi més demanda
interna perquè hi ha més capacitat  d’estalvi  i  de consum dels ciutadans, que m’ho
diguin, jo aplicaria ràpidament una mesura, això és més política macro-econòmica que
depèn  del  govern  central.  El  que  hem  pogut  fer  nosaltres,  via  bonificacions,  via
reduccions, això ho hem fet, però no podem fer res més. Actuar sobre la qüestió de la
crisi econòmica per incentivar la demanda interna, no tenim capacitat de fer-ho, només
podem  fer  el  que  hem  fet  amb  aquestes  ordenances,  bonificacions,  reduccions,
incentivar,  ajudar  als  comerços  que  volen  instal.lar-se  per  intentar  assessorar-los
sobre quin tipus de negoci cal posar, no podem fer gaire res més.
Senyora  Galiana,  innovació,  canvis,  i  el  que  és  la  enginyeria  del  pensament
intel.lectual aplicada als pressupostos de l’Ajuntament de Palafrugell, vostè ha volgut
venir a dir això. A mi ja m’agradaria tenir aquí la vareta màgica i dir com podem ser
capaços, tenint en compte que entre capítol I i capítol II tenim el 70% del pressupost
hipotecat, amb la resta, a veure exactament que podem fer per intentar això del que
vostè parla. La veritat és que a mi m’hauria agradat que hagués fet alguna proposta
concreta per veure com podem reconduir la situació, jo vull pensar que del que vostè
m’ha parlar  aquí  és d’un tema que té  molt  connotació  de crisi  econòmica,  la  crisi
econòmica,  vostè,  com el  seu partit  que governa,  sap que no és una solució fàcil
començar a activat l’economia de manera immediata, que hi ha hagut actuacions que
s’han pres i que fins i tot han tingut perjudicis inicialment, malgrat que jo vull creure
que es fan més pensant a llarg termini, però ja dic, la incidència que vostè parlava d’un
divorci entre els pressupostos i la ciutadania, bé, jo crec que nosaltres, si vostè agafa
totes les àrees, des del 2011 cap aquí, que tenen una relació directa amb Serveis a les
Persones i  amb Promoció econòmica,  totes s’han incrementat  en termes absoluts,
totes, i si n’hi ha alguna que no, vingui i m’ho digui. Que haguessim pogut fer coses
diferents?, segurament que sí, però en aquests moments nosaltres governem i hem
pensat que aquestes actuacions són les correctes. I jo crec que vostè s’equivoca quan
diu, perquè si vostè agafa les activitats d’alta l’any 2011 i les que hi ha ara, n’hi ha més
ara que l’any 2011, no només les comercials, perquè no podem pensar que aquest
poble només ha de viure del comerç, també estem morts, comerç, turisme, indústria,
suro, parlo d’activitats econòmiques i per mi l’activitat econòmica és comerç, turisme,
indústria,  sector  serveis,  també  la  construcció  que  comença  a  tenir  una  petita
reactivació en la part de rehabilitació, ho estem veient fins i tot en el tema de llicències,
inclús en el tema d’habitatges unifamiliars, en els últims mesos hem tingut una pujada
del que és la demanda de llicències, això vol dir que alguna cosa es comença a moure
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en aquest sentit.
Nosaltres entenem que el pressupost s’ajusta al que en aquests moments necessitem.
Hi  ha  una  cosa  en  la  que  discrepo  del  que  ha  dit  el  senyor  Genover,  diu  que
haguéssim pogut deixar una part de l’estalvi  i  dedicar despesa corrent.  Haguéssim
pogut  fer  una  cosa  encara  pitjor,  que  era,  si  jo  hagués agafat  els  ingressos nets
reconeguts de l’IBI en aquests moments, que són molt més alts per incrementar la
despesa corrent, però això hagués sigut un flac favor pel govern que vingui i com que
jo vull tornar a governar no vull fer res en contra meu i vull ser molt i molt prudent
perquè sinó això implicaria un perjudici econòmic del futur. Jo crec que hem de ser
molt prudents perquè aquest Ajuntament ho ha sigut històricament. Jo crec que amb
aquesta política d’aquest estalvi, a més a més ens permet consolidar partides. Aquí
s’ha dit abans, no és casualitat que aquest govern decideixi passar, per exemple Ciutat
Educadora, de 20.000 euros a 38.000 euros aquest any, no és casualitat que tinguem
ajudes a menjador per valor de 18.000 euros, poca quantitat però és aquest govern el
que  ho  ha  posat.  No  és  casualitat  que  tinguem  subvencions  per  protecció  de
l’habitatge per 10.000 euros, posades a Serveis Socials, tampoc és casualitat tenir un
conveni amb VIMAR per rehabilitació d’habitatges, de 15.000 euros; ni és casualitat
que passem el contracte de teleassistència de 29.000 euros a 36.000 euros; ni  és
casualitat  tenir  una despesa dels  horts  urbans que posarem en marxa,  de 10.000
euros. Tot això és voluntat política, segurament que amb un pressupost de 34 milions
d’euros podríem dir que això és molt poc, però torno a repetir, d’aquests 34 milions
d‘euros, el 75% està en capítol I i capítol II, que el marge que queda és la resta, que és
el que ens permet fer aquests tipus de projectes.
 
- senyor Gómez: Només volia aclarir que hem estat parlant de la feina feta perquè s’ha
posat en dubte, no per res més, si volen i tenen temps podem parlar de les novetats
d’aquest  any,  11 en turisme,  10  en  ocupació,  més  les  d’emprenedoria,  formació  i
comerç,  no tinc cap inconvenient.  I  dit  això,  i  tornant  amb el  comentari  del  senyor
Sabrià, és cert que nosaltres parlàvem d’una capitalitat comercial i Palafrugell encara li
queda feina a fer en aquest aspecte, no em fa res reconèixer-ho, però sí que em sento
content  per  la feina que s’ha fet,  en el  sentit  que s’han creat  les  condicions,  s’ha
treballat a nivell d’infraestructura perquè el municipi pugui arribar a ser-ho, s’ha donat
suport a l’associacionisme, aquesta era una de les coses que nosaltres portàvem en el
programa i  a més a més crec que era indiscutible,  la  pròpia associació en el  seu
moment, si té local és gràcies a la tasca que hem fet nosaltres, i a més a més, de
cares a aquests 2015, per intentar que torni a revifar, posarem una persona que els hi
farà les tasques de secretariat i de dinamitzador, i sense voluntat política, com tot el
que hem fet, donarem suport a l’associació perquè pugui tirar endavant i faci política
comercial pròpia, que és el que esperem, enfront d’altres models com per exemple el
gran  llegat  de  La  Fanga.  Jo  crec  que  és  evident  les  diferències  de  polítiques  en
l’aspecte comercial.
 

Votació:
Sotmesa a votació s'aprova la proposta sense esmenes amb els següents vots:

Vots a favor:Senyors Fernandez, Rocas, Rangel, Vencells i senyores Zaragoza i Mauri
(PSC), senyors Gómez, Pujol, Prats, Gabarró i senyora Frigola (CiU), total onze vots a
favor.
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Vots  en  contra:  Senyors  Sabrià,  Vilà,  Lledó  i  senyora  Farrarons  (ERC),  senyors
Genover, Menor i senyora Recio (Entesa), senyora Galiana i senyor Rodrigo (PP) i
senyor Guerra (PxC), total deu vots en contra.
Abstencions:Cap.

I no havent-hi cap més assumpte per tractar s’aixeca la sessió essent tres quarts de
deu del vespre.  En dono fe.

Diligència: Aquesta acta ha estat aprovada sense esmenes pel Ple del dia XXX.
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